
Protokół nr IV/2006 
z przebiegu IV sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 29 grudnia 2006 r. 
 

 IV sesja Rady Powiatu Zielonogórskiego odbyła się w „Sali Skryba „ 
Urzędu Marszałkowskiego w Zielonej Górze. 
 Na ogólną liczbę 21 radnych obecnych było 20. Nieobecna była jedna 
osoba – Jadwiga Oziemkowska, która usprawiedliwił swoją nieobecność. Radny 
Krzysztof Sroczyński spóźnił się na obrady. 
 Lista obecności radnych – załącznik nr 1 do protokołu nr IV/2006. 
 Lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 2 do protokołu  
nr IV/2006. 
 
Ad 1. 

Eugeniusz Uglik, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego  
o godz. 11.35 dokonał otwarcia IV zwyczajnej sesji Rady Powiatu. 

Powitał wszystkich zebranych. 
 Stwierdził obecność 20 radnych na liczbę 21 ustawowego składu Rady, co 
stanowiło kworum umożliwiające podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Ad 2. 

Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
porządek obrad.  

Porządek ten został uzupełniony o dodatkowy projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Zielona Góra. Komisje Rady 
zapoznały się z projektem uchwały na swoich posiedzeniach. 

Porządek obrad z uwzględnieniem zmian został przyjęty 20 głosami „za”. 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie IV sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności Rady 

w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i interpelacje radnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2006 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta 

Zielona Góra. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego 2006. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2007 r. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu 
Zielonogórskiego na 2007 r. 

12. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
13. Wolne wnioski i zapytania.  
14. Zamknięcie IV sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 3. 
 Do protokołu z III sesji Rady Powiatu nie zgłoszono wniosków i uwag.
 Protokół poddany pod głosowanie został przyjęty 20 głosami „za”. 
 
Ad 4. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że okres międzysesyjnym był 
krótki ze względu na to, iż w ciągu ostatniego miesiąca odbywa się już czwarta 
sesja.  

Trwały prace nad uformowaniem Rady i ukonstytuowaniem się komisji, 
by Rada mogła m.in. popracować nad projektem budżetu. Na kolejnej sesji 
sprawozdanie Przewodniczącego Rady będzie szersze. 
  

Rada nie zgłosiła wniosków i zapytań do Przewodniczącego Rady. 
 
Ad 5. 
 Edwin Łazicki - Starosta Zielonogórski złożył sprawozdanie z 
działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym: 
 Zarząd odbył dwa posiedzenia. Tematem posiedzeń były przedstawione 
na IV sesję materiały oraz budżet powiatu. 
 Członkowie Zarządu uczestniczyli w spotkaniach związanych z Świętami 
Bożego Narodzenia oraz zakończeniem roku typu wigilijnego.  
 Zgodził się z Przewodniczącym Rady, że okres między sesjami był krótki 
ze względu na ilość odbytych sesji w ostatnim okresie. 
 
 Rada nie zgłosiła do Starosty wniosków zapytań. 
 
Ad 6.  
 Stanisław Okopień skierował podziękowania do Marka Szarłaty, 
Członka Zarządu Powiatu za opracowanie programu dot. zimowego utrzymania 
dróg w powiecie, które otrzymali wszyscy radni. Zauważył, że po zapoznaniu 
się z informacją nasuwają się wnioski, że w gminach, gdzie funkcjonuje 
gospodarka komunalna np. w Kargowej, tam widać oszczędności…. 
 Następnie radny zwrócił się do Zarządu o przygotowanie 8-letniego 
programu inwestycji, jakie zostały dokonane na drogach w województwie – ile 
kilometrów dróg wykonano, ile naprawiono, ile w danych gminach wykonano 
chodników w przeciągu 8 lat, ponieważ jak się zorientował w jednych gminach 
jest coś robione w innych w ogóle. 
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 Przypomniał też o swoich poprzednich wnioskach. 
  
Ad 7. 
 Projekt uchwały został zaktualizowany o dodatkowe zmiany w stosunku 
do projektu pierwotnego. 
 Autopoprawki Zarządu Powiatu były omówione na posiedzeniach 
Komisji. Również przed sesją radni otrzymali projekt uchwały z 
autopoprawkami. 
 Edyta Dwojak, Skarbnik Powiatu Zielonogórskiego wyjaśniła: 
pierwsza autopoprawka dotyczy przesunięcia po stronie dochodu z § 6430 
kwoty 473.500 na § 6423. Ta zmiana nie ma wpływu na stronę dochodową 
budżetu. Jest to tylko przesuniecie pomiędzy paragrafami. 
 Kolejna dwie zmiany dotyczą strony wydatkowej: zwiększenie o 100 zł 
na obsłudze zadłużenia i zmniejszenie na paragrafie „zakup materiałów i 
wyposażenia”. Ostatnią zmianą jest zwiększenie na wydatkach inwestycyjnych 
w kwocie 544 zł i zmniejszenie na zakupie usług remontowych.  
 Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących komisji o 
przedstawienie opinii Komisji Rady do projektu uchwały. 

Poszczególni przewodniczący Komisji przedstawili opinię pozytywną do 
projektu uchwały, tj.: Janina Kałuża – Przewodnicząca Komisji Budżetowej, 
Brygida Wróblewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury, Mieszko 
Sibilski – Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz 
Czesław Hołołub – Przewodniczący Komisji Ochrony Bezpieczeństwa 
Obywateli i Porządku Publicznego. Czesław Hołołub zapoznał również z 
pozytywną opinią Komisji Promocji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska oraz Turystyki . 

 
Radni nie zgłosili wniosków zapytań do treści projektu uchwały. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta 20 głosami „za”. 
Uchwała Nr IV/ 18 /2006 – załącznik nr 3 do protokołu nr IV/2006. 

 
Ad 8. 
  Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących o 
przedstawienie opinii Komisji Rady do projektu uchwały. 

Poszczególni przewodniczący Komisji przedstawili opinię pozytywną do 
projektu uchwały, tj.: Janina Kałuża – Przewodnicząca Komisji Budżetowej, 
Brygida Wróblewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury, Mieszko 
Sibilski – Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz 
Czesław Hołołub – Przewodniczący Komisji Ochrony Bezpieczeństwa 
Obywateli i Porządku Publicznego. Czesław Hołołub zapoznał również z 
pozytywną opinią Komisji Promocji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska oraz Turystyki . 
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Radni nie zgłosili wniosków zapytań do treści projektu uchwały. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta 20 głosami „za”. 
Uchwała Nr IV/19/2006 – załącznik nr 4 do protokołu nr IV/2006. 

 
Ad 9. 
 Starosta zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały, którą wyjaśniła 
Edyta Dwojak: w projekcie jest jedna autopoprawka, mianowicie zmniejsza się 
na § 4210 w rozdz. 80130 „zakup usług remontowych” na kwotę 544 zł. Ta 
autopoprawka wiąże się ściśle ze zmianami wprowadzonymi w formie 
autopoprawki do uchwały w sprawie zmian w budżetu na 2006 r. Ta poprawka 
ma wpływ na kształt załącznika nr 1 i 2 do projektu uchwały. 
 Rafał Gajewski zapytał czy wpłynęły środki finansowe na program 
„Sokrates...”. 
 Edyta Dwojak odpowiedziała - tak. 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących komisji o 
przedstawienie opinii Komisji Rady do projektu uchwały. 

Poszczególni przewodniczący Komisji przedstawili opinię pozytywną do 
projektu uchwały, tj.: Janina Kałuża – Przewodnicząca Komisji Budżetowej, 
Brygida Wróblewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury, Mieszko 
Sibilski – Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz 
Czesław Hołołub – Przewodniczący Komisji Ochrony Bezpieczeństwa 
Obywateli i Porządku Publicznego. Czesław Hołołub zapoznał również z 
pozytywną opinią Komisji Promocji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska oraz Turystyki . 

 
Radni nie zgłosili wniosków zapytań do treści projektu uchwały. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta 20 głosami „za”. 
Uchwała Nr IV/20 /2006 – załącznik nr 5 do protokołu nr IV/2006. 

 
Ad 10.  
 Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali projekt 
budżetu na 2007 r. w ustawowym terminie, a na posiedzeniach komisji 
autopoprawki Zarządu Powiatu do tego projektu. Natomiast przed sesją został 
radnym rozdany projekt budżetu na 2007 r. z zaopiniowanymi pozytywnie przez 
Komisje Rady Powiatu autopoprawkami. 
 Starosta odczytał Uchwałę Nr 526/2006 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 5 grudnia 2006 r.  
w sprawie opinii o przedłożonym przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu 
Zielonogórskiego projekcie uchwały budżetowej na 2007 rok wraz z prognozą 
łącznej kwoty długu, informacją o stanie mienia komunalnego objaśnieniami – 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu nr IV/2006. 
 W związku z uwagami RIO do projektu uchwały Zarząd Powiatu 
przygotował autopoprawki, które zostały uwzględnione w projekcie budżetu na 
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2007, złożonym w terminie do 15 listopada oraz autopoprawki zaproponowane 
przez Zarząd na posiedzeniach Komisji.  
 Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących komisji  
o przedstawienie opinii Komisji Rady do projektu budżetu na 2007 r. 

Poszczególni przewodniczący Komisji przedstawili opinię pozytywną do 
projektu uchwały, tj.: Janina Kałuża – Przewodnicząca Komisji Budżetowej, 
Brygida Wróblewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury, Mieszko 
Sibilski – Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej.  

Czesław Hołołub – Przewodniczący Komisji Ochrony Bezpieczeństwa 
Obywateli i Porządku Publicznego, również w imieniu Komisji Promocji 
Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska oraz Turystyki zapoznał z 
wnioskiem obydwóch Komisji do budżetu powiatu na 2007 r. w sprawie 
przygotowania dokumentacji drogi 1176 s, Płoty – Sudoł – Leśniów Mały – 
Leśniów Wielki oraz zabezpieczenie na ten cel środków finansowych na 2007 r.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 Radni nie zgłosili wniosków i uwag. 
 Starosta: przedstawiony budżet z autopoprawkami jest budżetem, który 
nie zaspakaja wszystkich zgłoszonych potrzeb. Jeśli chodzi o wniosek 
Sławomira Baronowskiego złożony na Komisji, Zarząd będzie poszukiwał 
środków w trakcie roku na opracowanie dokumentacji, z której część jest już 
opracowana. 
 Zwrócił się do Rady o przyjęcie tego budżetu, który jest ułożony na miarę 
tego powiatu. Są pewne zobowiązania do wypełnienia. Budżet jest tak 
skonstruowany, aby można było złapać oddech i przygotować się do 
ewentualnie zaciągnięcia kredytu, by skorzystać z środków Unii Europejskiej. 
Na pewno będzie to trudny rok, jeśli chodzi o realizację tego budżetu, co nie 
znaczy, że nie będzie wykonany i że nie znajdą się gdzieś jakieś dodatkowe 
środki. Budżet jest otwarty i jeśli będą jakieś dodatkowe środki to w gestii Rady 
będzie wprowadzenie ich do dochodów i wydatków, aby można było 
przygotować się do absorpcji środków unijnych. 
 Raz jeszcze zwrócił się do Rady o zatwierdzenie tego budżetu. 
 Lech Czura wniósł o odczytanie projektu uchwały budżetowej, co 
wynika z procedury uchwalania budżetu. 
 Eugeniusz Uglik odczytał projekt uchwały budżetowej. 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do treści projektu uchwały. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta 20 głosami „za”. 
Przewodniczący Rady stwierdził przyjęcie budżetu powiatu 

zielonogórskiego na 2007 r. 
Uchwała Nr IV/ 21 /2006 – załącznik nr 7 do protokołu nr IV/2006. 
 
Starosta podziękował Radzie za uchwalenie budżetu na 2007 r.  
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W imieniu Zarządu zapewnił, że będzie robione wszystko, by można było 
skorzystać jeszcze z innych środków na rzecz zadań, które będą służyły 
naszemu społeczeństwu. 

Eugeniusz Uglik wyraził stanowisko, że Rada będzie otwarta na 
współpracę z Zarządem. 
 
Ad 11. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących komisji  
o przedstawienie opinii Komisji Rady do projektu uchwały. 

Poszczególni przewodniczący Komisji przedstawili opinię pozytywną do 
projektu uchwały, tj.: Janina Kałuża – Przewodnicząca Komisji Budżetowej, 
Brygida Wróblewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury, Mieszko 
Sibilski – Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz 
Czesław Hołołub – Przewodniczący Komisji Ochrony Bezpieczeństwa 
Obywateli i Porządku Publicznego. Czesław Hołołub zapoznał również z 
pozytywną opinią Komisji Promocji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska oraz Turystyki . 

Janina Kałuża zgłosiła błąd w załączniku do uchwały odnośnie roku, 
jakiego dotyczy plan – „2006” zastąpić 2007. 

Lech Czura zgłosił wniosek do planu pracy: w I kwartał rozszerzyć o 
punkt „informacja o przygotowaniu do zimowego utrzymania dróg 
powiatowych”. Wyjaśnił, że temat ten był zaplanowany w planie pracy Rady 
Powiatu na 2006 r. i nie został zrealizowany. Również na posiedzeniach Komisji 
temat był często podejmowany, stąd ta propozycja. 

Wniosek poddany pod głosowanie został przyjęty 14 głosami „za”,  
5 radnych wstrzymało się od głosowania. 

Radni nie zgłosili wniosków zapytań do treści projektu uchwały. 
Uchwała poddana pod głosowanie z uwzględnieniem ww. zmiany  

i została przyjęta 20 głosami „za”. 
Uchwała Nr IV/22/2006 – załącznik nr 8 do protokołu nr IV/2006. 

 
Ad 12. 
 Edwin Łazicki w odpowiedzi na wniosek Stanisława Okopienia 
przypomniał, że na ostatniej sesji informował o zleceniu dyrektor zarządu dróg 
powiatowych opracowania planu, w którym zostaną ujęte wszystkie zgłaszane 
przez radnego dane. Po opracowaniu przez Zarząd zostaną przekazane radnym.  
 
Ad 13. 
 Andrzej Bawłowicz poinformował, że zaniepokoiła go informacja o tym, 
iż policja nie wykorzystała 50.000 zł na dofinansowanie zakupu pojazdów.  
W związku z tym środki te zostały przekazane do straży, ku zadowoleniu 
Komendanta Waldemara Michałowskiego. 
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Korzystając z obecności Komendanta Miejskiej Policji zwrócił się o wyjaśnienie 
tego, co spowodowało taką sytuację, ponieważ nikt nie był w stanie 
odpowiedzieć na to, co miało miejsce. 
 mł. insp. Andrzej Twardowski - Komendant Miejskiej Policji  
w Zielonej Górze wyjaśnił: przekazane 50.000 zł przez Radę Powiatu 
poprzedniej kadencji nie zostało wykorzystane nie z winy Komendy Policji w 
Zielonej Górze.  
 W związku z problemami, jeśli chodzi o stan techniczny pojazdów i ich 
ilość, Komendant Wojewódzki p. Rudnik z głównym księgowy Komendy 
Wojewódzkiej podpisali porozumienie z przedstawicielami powiatu na zakup 
pojazdów, które jednocześnie zobowiązuje do sfinansowania drugiej części ze 
środków Komendy Wojewódzkiej, czyli Rada Powiatu miała wyłożyć 50.000 zł 
Komenda Wojewódzka drugie 50.000 zł i miały być zakupione dwa samochody. 
 Po koniec roku Komendant Miejskiej Policji dowiedział się, że tych 
pieniędzy nie ma. Nie rozumie zatem jak porozumienie zostało zawarte skoro 
nie zabezpieczono środkóww Komendzie….. w Poznaniu.  
 Policja jest jednostką budżetową inną niż straż pożarna. 
 Komendant Miejskiej Policji w Zielonej Górze oraz jego poprzednik byli 
zadowoleni, że radni powiatowi zabezpieczyli te środki. 

Komendant Wojewódzki rozmawiał z zastępcą Komendanta Głównego 
Policji ds. Gospodarczych p. Sobolewskim i te pieniądze miały się znaleźć, ale  
w przeciągu tych dwóch tygodni nie byli w stanie tego przeprowadzić. 
 Andrzej Twardowski zauważył, iż rozumiał, że wolą Rady była pomoc 
policji a nie straży. Liczył, że w tym układzie zakupią jeden pojazd, natomiast 
dowiaduje się, że powiat przekazuje te pieniądze straży. Policja przez cały czas 
jest na „wojnie”, gdzie straż czeka na pożar i jest dobrze wyposażona. 
 Ponadto od 1 lutego br. policja traci 47 etatów policyjnych w tym  
w Sulechowie - 5. 
 Roman Rakowski poinformował, że poprzednia Rada z przyjemnością 
wydawała pieniądze m.in. na straż i również na policję. Nikt też nie powiedział, 
że nie będzie pomagała policji, bo Rada nie wycofała się. Zabolało radnych, to 
co zostało powiedziane, że nie pomaga się policji. 

Sytuacja, jaka zaistniała, że pieniądze te mogą być wykorzystane w innym 
kierunku, jest chyba bardzo dobra i radni tej kadencji oraz poprzedniej nie mają 
wyrzutów sumienia. Jeśli będzie taka możliwość i znajdą się środki w budżecie 
na 2007 r. na pomoc policji to sugerowałby większy porządek w policji. 

Edwin Łazicki odnośnie wypowiedzi Komendanta Policji, iż powiat nie 
chce pomóc – zauważył: w dwa dni, nawet jeśli miałby być zrobiony prezent dla 
policji to nie ma możliwości przeprowadzenia przetargu. 

W związku z tym Zarząd wystąpił do Rady z propozycją przekazanie 
środków również do służb mundurowych, które są w potrzebie. 

Od nowego roku ustawodawca chce wprowadzić zmianę, która ma 
polegać na 100 % zapłacie za samochód i ewentualne przekazanie. 
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Tak jak powiedział Roman Rakowski – ta poprzednia Rada i teraźniejsza 
będzie brała pod uwagę potrzebę niesienia pomocy.  

Niepokojąca jest wiadomość o krojeniu etatów w policji. Nie dosyć, że 
mundurowych nie widać na ulicach – w Zielonej Górze są bardziej zauważalni 
niż w Sulechowie. Okrojenie o 5 etatów policyjnych w Sulechowie jest złą 
wiadomością dla społeczeństwa. 

Żeby były prowadzone wspólne działania w kierunku pomocy dla policji 
w celu realizacji polityki bezpieczeństwa, to druga strona powinna zrozumieć, 
że krojąc etaty jest obciążeniem dla komendanta miejskiego i 
niesatysfakcjonujące dla mieszkańców. 

Waldemar Michałowski, Komendant Miejskiej Państwowej Straży 
Pożarnej w Zielonej Górze zwrócił się do Rady Powiatu z podziękowaniami za 
przekazanie brakujących środków z przeznaczeniem na zakup hydraulicznego 
zestawu do ratownictwa drogowego dla jednostki straży w Sulechowie. Koszt 
zakupu pojazdu wyniósł 357.000 złotych, z tego cześć środków pochodziła  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, część przekazała Rada 
Powiatu, Rada Gminy w Sulechowie. Samochód ten służy mieszkańcom całego 
powiatu. 

Przy sprzyjającej pogodzie Komendant chce dokonać prezentacji 
niniejszego pojazdu. Podkreślił, że przy rosnącej liczbie wypadków drogowych 
kładzie nacisk na ratownictwo drogowe, by było one na najwyższym poziomie. 

Na zakończenie Komendant złożył życzenia noworoczne, życzył również 
podejmowania słusznych decyzji. 

Starosta poinformował, że zanim policja zwróciła przedmiotowe środki, 
komendant straży, dowiedziawszy się o sprawie zgłosił się do Starostwa w o 
przyznanie brakujących środków. 

Następnie Starosta poinformował, że w konkursie ogólnopolskim „Rodzić 
po ludzku” szpital w Sulechowie zajął zaszczytne drugie miejsce. Przypomniał, 
że w 2003 r. szpital zajął w tym konkursie pierwsze miejsce. 

Z tytułu zdobycia II miejsca ww. konkursie zorganizowanego przez 
Gazetę Wyborczą Starosta złożył na ręce dyrektora SPZOZ w Sulechowie 
gratulacje oraz podziękowania. Poprosił przekazać również podziękowania 
ordynatorowi oddziału Krzysztofowi Rzepce. 

Beata Kucuń dziękując za gratulacje powiedziała min. Pracownicy 
szpitala „robią swoją robotę”. Poszanowanie i opieka nad pacjentem jest ich 
obowiązkiem i każda pacjentka jest bardzo ważna. Pacjentki wyraziły swoje 
opinie, a dla szpitala jest to ogromy sukces i wspaniałe rezultaty. 

Eugeniusz Uglik w imieniu Rady przychylił się do gratulacji.  
W nawiązaniu do słów dyrektor SPZOZ – „robimy swoje”, przypomniał, że 
szpitali w Polsce jest około 4000, a pierwszych miejsc jest trzy, dlatego 
pracownicy tych najlepszych szpitali muszą robić coś więcej, żeby być 
wyróżnionymi. 
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Roman Rakowski wrócił do tematu bezpieczeństwa i zapytał czy 
informacja o likwidacji etatów jest oficjalna. Przypomniał prośby komendanta 
komisariatu w Sulechowie o zwiększenie etatów i pomoc w tym zakresie. 

Podkreślił, iż należy podjąć jakieś działania, ponieważ likwidacja etatów 
spowoduje, że stan bezpieczeństwa będzie gorszy niż jest. 

Zwrócił się do Rady Powiatu o zajęcie w tym względzie stanowiska. 
Eugeniusz Uglik zwrócił się do Komendanta Miejskiego Policji  

z pytaniem czy opinia Rady jest niezbędna i może coś pomóc. 
Andrzej Twardowski wyjaśnił: zarządzenie organizacyjne komendanta 

wojewódzkiego zobligowało komendanta miejskiego do działań 
reorganizacyjnych wyłączających 47 etatów, w tym 5 w Sulechowie. Służba 
konwojowo-ochronna w ramach etatów Komendy Miejskiej Policji pracowała 
od poniedziałku do piątku na rzecz sądu i prokuratury, natomiast w soboty i w 
niedzielę policja zajmowała się ochroną imprez i obiektów. 

Zapadła taka decyzja, aby służbę konwojowo – ochronną wpisać w etat 
komendy wojewódzkiej policji. Etaty te nie są likwidowane, ale jakby 
przeniesione do komendy wojewódzkiej. Policjanci ci fizycznie będą w Zielonej 
Górze na etatach komendy wojewódzkiej i będą wykonywać ich polecenia. Tak 
więc komenda miejska nie będzie mogła ich zagospodarowywać. 

Komenda Miejska jest zainteresowana tym, by policjanci byli „na ulicy”. 
Zdaniem Komendanta Rada Powiatu nie ma większego wpływu na 

konstrukcje policji. Z ustawy o policji wynika, że wszelkie kompetencje ma 
komendant główny i komendant wojewódzki. Sprzeciw zatem nic nie da, ale 
każde stanowisko społeczności lokalnej należy brać pod uwagę.  

Przykładem tego są działania komendanta głównego sprzed kilku lat, 
kiedy to wydał zarządzenie o likwidacji komisariatów poniżej 25 etatów. 
Wówczas to się nie udało, ponieważ zamiar ten spowodował duży opór 
społeczny.  

W Wielkopolsce również powstają oddziały konwojowe, ale nie 
funkcjonują. Są to służby wykonawcze, które powinny być w komisariatach,  
w komendach miejskich i powiatowych policji, a nie w komendach 
wojewódzkich, które są poziomem sztabowym, nadzorczo – kontrolnym.  

Zarządzenie komendanta wojewódzkiego uruchomiło całą procedurę i nie 
ma od tego odwołania. Komenda Miejska i komisariat w Sulechowie będzie 
„mniejszy”. 

Edwin Łazicki zwrócił się z pytaniem czy ta likwidacja etatów 
spowoduje, że ilość mundurowych zmniejszy się. 

Andrzej Twardowski odpowiedział: ta zmiana wywoła olbrzymie skutki.  
Policja, gdy otrzymała pismo, że należy kogoś doprowadzić w trybie 
natychmiastowym do prokuratury czy sądu, wówczas robili to dzielnicowi, 
policjanci służy prewencyjnej, służba kryminalna, czyli ci mundurowi, którzy 
byli na ”ulicach”. 
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Mariusz Zalewski, Wójt Gminy Zielona Góra w nawiązaniu do 
informacji odnośnie likwidacji etatów zauważył: jest to ważny temat, jeśli 
chodzi o bezpieczeństwo w powiecie.  

Rada Gminy Zielona Góra finansuje 2 etaty policji w trzecim 
komisariacie policji. Jeżeli policjanci dzielnicowi zostaną zaangażowanie do 
konwojowania czy ochrony w sobotę lub w niedzielę, to oni nie wyjadą na teren 
gminy. Jeśli to się zdarzy parę razy, wtedy Rada Gminy może podjąć decyzję  
o zablokowaniu środków na finansowanie etatów w policji, bo zamiast dopłacać 
z budżetu gminy dzieciom na zajęcia pozalekcyjne finansują policję. Również 
Gmina Zielona Góra zakupiła samochód dla komisariatu policji. 

Zwracając się do Starosty zaproponował, aby sprowokował spotkanie 
robocze z wójtami i burmistrzami zielonogórskiego terenu powiatu 
zielonogórskiego oraz z Komendantem Miejskiej Policji w celu 
przeanalizowania tego problemu.  

Zauważył, że nie wyobraża sobie takiej sytuacji, tym bardziej, że gmina 
wydaje dodatkowo środki. Jako wójt jest rozliczany przez mieszkańców. 

Edwin Łazicki odpowiedział, że spowoduje takie spotkanie, na którym 
zostanie wypracowane stosowne oświadczenie. 

Eugeniusz Uglik poparł propozycję wspólnego oświadczenia Rady 
Powiatu, wójtów i burmistrzów z terenu powiatu. Następnie zwrócił się do 
Romana Rakowskiego z pytaniem czy podtrzymuje swój wniosek i jest za tym 
by po spotkaniu wójtowie, burmistrzowie oraz Starosta złożyli wspólny wniosek 
do komendanta wojewódzkiego. 

Roman Rakowski odpowiedział, że jeśli ma odbyć się takie spotkanie, to 
jest „za”, ponieważ należy to zrobić, bo będzie to zmniejszenie liczby 
policjantów na „ulicach”. Dlatego popiera też proponowane spotkanie oraz 
wydanie wspólnego stanowiska, również Rady Powiatu. 

Edwin Łazicki poinformował, że po doprowadzeniu do spotkania 
zostanie wystosowane oświadczenie w imieniu rad i …. Zauważył też, że bez 
względu na skutek, takie działania zostaną podjęte. 

Eugeniusz Uglik poddał pod głosowanie wniosek Romana Rakowskiego 
pod głosowanie. Wniosek został podjęty 20 głosami „za”.  

Eugeniusz Uglik stwierdził, że wniosek został przyjęty i przedmiotowe 
oświadczenie może być napisane w imieniu Rady Powiatu. 

Na zakończenie złożył wszystkim zebranym życzenia noworoczne. 
 
Ad 14 
 Wobec wyczerpania porządku obrad i głosów w dyskusji 
Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego o godz. 12.50 zamknął  
IV sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego. 
 

Protokolant     Przewodniczący Rady 
  Elżbieta Burzelów         Eugeniusz Uglik 

 


